

## الجمعية تنتخب أربعة أعضاء لمجلس إدارتها

- تعيين مدققي الحسابات.
- تشكيل لجنة انتخابات.
- انتخاب أربعة أعضاء جدد لمجلس الإدارة

وبهذه المناسبة، أثنى رئيس الجمعية الدكتور ضياء توفيق على جهود مجلس الإدارة موجهاً الشكر لأعضاء مجلس الإدارة المنتهية دورتهم في المجلس، كما حث كافة أعضاء الجمعية ومنتسبيها الحرص على تكثيف مشاركتهم في لجان الجمعية المختلفة.

وجرباً على العادة، تم تشكيل لجنة انتخاب الأعضاء الجدد وتكونت للجنة هذا العام بعضوية كلا من المهندس سعيد العسبول، والمهندس عيسى جناحي، والمهندس إبراهيم يوسف، والمهندس عبدالشهيدي، وذلك لفرز الأصوات وعدها.

وتم توزيع المناصب الإدارية خلال الاجتماع الأول لمجلس الإدارة.



وتم خلال الاجتماع المصادقة على ما جاء بجدول أعمال الاجتماع:

- إذ تمت المصادقة على جدول الأعمال.
- المصادقة على محضر اجتماع الجمعية العمومية للعام الماضي.
- مناقشة تقرير مجلس الإدارة عن أعمال الدورة المنتهية.
- مناقشة التقرير المالي للجمعية.

عقد اجتماع الجمعية العمومية للعام 2019 بمقر جمعية المهندسين البحرينية بالجفير مساء الأربعاء الموافق 20 مارس 2019، تم انتخاب 4 أعضاء لمجلس إدارة الجمعية، حيث فاز كل من المهندس جواد الجبل حاصداً 100 صوت، والمهندس محمد الخزاعي بـ 99 صوت وحصلت الهندسة ريم العتيبي على 81 صوت والمهندس أيمن ناصر حصل على 65 صوت.

## الجمعية تشارك في الملتقى الهندسي الخليجي 22 في مدينة الدمام

الرئيس السابق لجمعية المهندسين البحرينية والمهندس عبدالنبي الصباح نائب الرئيس الحالي في آخر دورته في مجلس الإدارة.

والجدير بالذكر أن الاتحاد الهندسي الخليجي قد تأسس في العام 1997 في دولة الكويت الشقيقة كملتقى في ذلك الوقت لتكون مظلة موحدة للهيئات الهندسية الخليجية وتبادل الخبرات وتوحيد الجهود إلى أن تم تغيير المسمى إلى الاتحاد بدلاً من الملتقى هذا وسوف يقام الملتقى القادم في مسقط في سلطنة عمان الشقيقة بعد عام من الآن.

الهندسي الخليجي والهيئة السعودية للمهندسين كلقاء سنوي للمهندسين الخليجين والهيئات الهندسية الخليجية، إذ جرت العادة إقامته كل عام في دولة خليجية مختلفة، ويتضمن برنامج الملتقى انطلاق مؤتمر على مدار يومين، بالإضافة إلى اجتماع المجلس الأعلى للاتحاد الهندسي الخليجي.

كما يقوم الملتقى بتكريم رواد العمل الهندسي في كل عام من أعضاء كل هيئة من الذين قدموا خدمات مميزة لتطوير الهندسة وخدمة القطاع الهندسي، إذ تم هذا العام تكريم المهندس مسعود إبراهيم الهرمي

شاركت الجمعية في الملتقى الهندسي الخليجي الثاني والعشرون الذي أقيم تحت رعاية صاحب السمو الملكي الأمير سعود بن نايف بن عبدالعزيز آل سعود أمير المنطقة الشرقية في مدينة الدمام في المملكة العربية السعودية بعنوان " الواقع الهندسي في ضوء الثورة الصناعية الرابعة " في الفترة ما بين 11 - 12 مارس 2019.

وترأس وفد الجمعية د. ضياء توفيق رئيس الجمعية وعضوية كلاً من المهندس فؤاد الشيخ الأمين المالي والمهندس جواد الجبل أمين السر.

يأتي هذا الملتقى الذي ينظمه الاتحاد

## معرض المهن الهندسية 2019 يستقطب 03 مدرسة حكومية وخاصة



استقطب معرض المهن الهندسية لعام 2019 في يوميه الأول والثاني على اهتمام أكثر من 1000 طالب وطالبة من مختلف مدارس مملكة البحرين الحكومية والخاصة. حيث استقبلت جمعية المهندسين البحرينية، الجهة المنظمة للمعرض، نحو 53 مدرسة خلال فترة انطلاق المعرض من يوم الأحد الموافق 17 مارس وحتى يوم الاثنين الموافق 18 من الشهر ذاته.

هذه اللجنة التي ترأسها المهندسة شهربان شريف إقبالا كبيرا من قبل طلبة المدارس الحكومية والخاصة على حد سواء، كما وتم إطلاق رابط ال QR الذي تضمن معلومات قيمة للطلبة المقبلين على دراسة الهندسة سواء كان في جامعة البحرين أو غيرها من الجامعات.

الحاسوب، هندسة الآلات الدقيقة ونظم التحكم، وهندسة الطيران.

والجدير بالذكر لهذا العام تم استحدث منصة لخدمة الإرشاد الطلابي بمشاركة مهندسين ومهندسات متخصصون في كافة المجالات الهندسية وذلك للإجابة على اسئلة واستفسارات الطلبة وذويهم لمساعدتهم وتوجيههم في كيفية تحديد رغباتهم وميولهم. وكذلك تسليط الضوء على أبرز التحديات التي من الممكن أن يواجهها طالب الهندسة وكيفية التغلب عليها، وشهدت

وقد أناب وزير التربية والتعليم وسعادة الدكتور ماجد بن علي النعيمي الوكيل المساعد للموارد المالية والخدمات المهندس خالد محمد الغريب افتتاح المعرض بنسخته الثامنة.

هذا وتجدر الإشارة إلى أن المعرض ضم 13 تخصصا هندسيا وهم: الهندسة المدنية، هندسة البيئة، مسح الكميات، الهندسة الميكانيكية، هندسة المساحة، الهندسة الكهربائية، الهندسة المعمارية، الهندسة الإلكترونية، الهندسة الكيميائية، هندسة الحاسوب، هندسة النفط، هندسة شبكات



## Bahrain Society of Engineers elects four members to its Board of Directors

Bahrain Society of Engineers held its 2019 general assembly on March 20 at its headquarters in Juffair.

During the meeting, four board members were elected. Engineer Jawad Al Jabal got 100 votes, engineer Mohamed Al Khuzaei received 99 votes, Reem Al Otaibi got 81 votes and Ayman Naser received 65 votes.

A number of items were approved during the meeting as part of its agenda. These include:

- Approving the agenda
- Approving the minutes of last year's general assembly.
- Discussing the Board of Directors' report on the work of the completed session.
- Discussing the society's financial report.
- Assigning auditors.
- Forming an election committee.
- Electing four new board members.

Society president Dr. Dheya Towfiqi praised efforts by the Board of Directors of the completed session. He also called upon all members to intensify their participation in the various committees of the society.

A committee to elect new members was also formed. Its members



are engineers Saeed Al Asbool, Isa Janahi, Ibrahim Youssef, Abdulshaheed who will be responsible for vote count.

Administrative positions were also

distributed during the first meeting of the Board of Directors.

## Bahrain Society of Engineers takes part in the 22nd Gulf Engineering Forum in Damam

The Bahrain Society of Engineers took part in the 22nd Gulf Engineering Forum in Damam, held under the patronage of the Governor of the Eastern Region Prince Saud bin Naif bin Abdulaziz on March 11 and 12.

The event was held on the theme, "The Engineering Reality in Light of the Fourth Industrial Revolution."

The society delegation was headed by its president Dr. Dheya Tawfiqi and included its treasurer, Fouad Al Shaikh and secretary Jawad Al Jabal.

The forum, organised by the Gulf

Engineering Union in co-operation with the Saudi Council of Engineers, was held as an annual convention of Gulf engineers and engineering bodies.

It is organised in a different country every year and includes a conference that runs over a two-day period and a meeting by the Supreme Council of the Gulf Engineering Union.

The forum features awarding engineering pioneers from among members of all bodies that presented special services to develop the

engineering field.

Awardees for this year include former society president Masoud Ebrahim Al Hermi and current vice-president Abdul Nabi Al Sabah.

The Gulf Engineering Union was established in 1997 in Kuwait as a forum to act as an umbrella to unify Gulf engineering bodies, the exchange of expertise and combine efforts before it was redefined as a union. The next forum is to be held in Muscat next year.



## The Engineering Career Expo 2019 attracts 35 public and private schools



More than 1,000 students from 35 of Bahrain's public and private schools turned up for the two-day Engineering Career Expo 2019 on March 17 and 18.

The event was organised by Bahrain Society of Engineers.

In its eighth edition, the expo was held under the patronage of Education Minister Dr Majid Al Nuaimi, who deputized Education Ministry Financial Resources and Services Assistant Under-Secretary Khalid Mohammed Al Ghareeb.

The exhibition included 13 engineering specialties - civil engineering,

environmental engineering, quantity surveying, mechanical engineering, survey engineering, electrical engineering, architecture, chemical engineering, computer engineering, petroleum engineering, computer network engineering, instrumentation engineering and aeronautical engineering.

This year, a student counselling service platform was introduced for the first time. It saw the participation of specialized engineers in all fields, with the aim of answering questions and enquiries by students and their parents to help them decide what they want.

The service also aimed to throw light on prominent challenges engineering students can face and how to overcome them.

The platform, introduced by engineer Shahraban Shareef, was deemed a success and saw a big turnout by students from both public and private schools.

A QR link, which included valuable information for potential engineering students aiming for Bahrain University or other universities, was also launched.

